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中国传统护理理念中人文精神对现代护理理念构建的启示 
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(石河子大学医学院第一附属医院骨一科; 新疆石河子;832008) 
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  [摘 要]通过对中国传统护理理念中人文精神的挖掘和整理,构建现代护理理念。中国儒家、道家、医

学、佛学护理思想中蕴含了丰富的人文精神,表现为“阴阳中和”、“恬静少私”、“天人合一”的护理理

念,注重心理护理,但抑其太过,强调和谐统一,但缺少科学精神,具有古代人道主义和人本主义精神。随历史

和文化境界变化,护理理念会遇到不同文化形式的挑战。现代护理理念应体现中国传统护理理念中的人文精

神,注重科学精神与人文精神的互补原则,以人为核心,维护人的健康权利,肯定人的健康在其生命过程中的意

义和价值。
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Enlightenment from the humanism of Chinese traditional sense of nursing i
n the construction of modern sense of nursing

LIU Li

(First Section; Dept.of Orthopedics; the First Affiliated Hospital; Shihezi University Medical 

Sclool; Shihezi; China)

  [Abstract]We can construct modern sense of nursing by excavating the humanism of Chinese tradit

ional sense of nursing,which iscontained in Confucianism,Taoism and Buddhism and traditional medici

ne and manifestswith the sense of nursing of"yin-yang neu-tralization","peaceful and little lust"and"huma

n and nature combination".It focuseson psychological nursing and harmony and u-nity but lacksof scient

ific spirit,full of ancient sense of humanitarianism and humanism.The changesin history and culture cha

l-lenge the sense ...
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